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(Kontrollutvala i Eid og Selje hadde fellesmøte)

Kommunesamanslåing
Dagleg leiar Arnar Helgheim, SEKOM-sekretariat



Eg kjem inn på…:

• Eg fekk i oppdrag å seie noko om:

– «Kontrollutvalgets rolle i forbindelse 
med kommunesammenslåing – både i de «gamle» 
kommunene og den nye kommunen»

• Særtrekk for dei 4 samanslåingane i vårt 
område

• Kva har kontrollutvala vore med på i desse 
prosessane?



NYTT KART OVER DET SAME 
TERRENGET…



4 nye kommunar

Selje + Eid = Stad

Vågsøy + Flora = Kinn

Hornindal + Volda = Volda

Gaular + Jølster + Naustdal 
+ Førde = Sunnfjord

(Kartgrunnlag frå Kartverket)

Grensejusteringar som påverkar Stad, Kinn og Volda er ikkje med i skissa.



Kinn – 18.000 innbyggarar

• Kinn: 
– Kystkommunar

– Vågsøy 6.000 innbyggarar

– Flora 12.000 innbyggarar. 

– Florø by 9.000

– 2 kommunar som ikkje «heng saman»

– Vedtak om delt kommunesenter.

– 1 time med båt mellom kommunesentera

– Prosessen fram til vedtak gjekk fort

Justering



Stad – 9.000 innbyggarar

• Stad: 

– Eid har 6.000 innbyggarar

– Selje har 3.000 innbyggarar

– 2 kommunar som heller ikkje «heng saman». 

– Blir «samanhengande» ved grensjustering for 
grenda Bryggja

– Også etter 2020 går vegane via nabokommune

– Prosessen gjekk også her nokså fort.

Justering



Volda – 10.300 innbyggarar

• Volda:

– Volda 9.100 innbyggarar 

– Hornindal 1.200 innbyggarar

– 6.400 bur i Volda tettstad

– 2 kommunar som «heng saman» på grunn av 
Kvivsvegen som vart opna i 2012

Justering



Sunnfjord – 22.000 innbyggarar

• Sunnfjord

– Førde 13.000 innbyggarar

– Gaular 3.000 innbyggarar

– Naustdal 3.000 innbyggarar

– Jølster 3.000 innbygarar

– 10.000 bur i Førde by

– Senteret (Førde) geografisk sentralt

– Samanslåing har vore tema gjennom mange år



Samarbeid med Vest Kontroll

Ny kommune Samanslått av Sekretariat i dag

Stad Eid SEKOM-sekretariat

Selje Vest Kontroll

Volda Hornindal SEKOM-sekretariat

Volda Vest Kontroll

Kinn Flora SEKOM-sekretariat

Vågsøy Vest Kontroll

Sunnfjord Førde SEKOM-sekretariat

Gaular SEKOM-sekretariat

Jølster SEKOM-sekretariat

Naustdal SEKOM-sekretariat



Kontrollutvalsdagen 15.6.17

• Det var fleire tema på denne dagen, men 
opptakta var knytt til behovet for informasjon 
ved kommunesamanslåing.

• FKT var formell arrangør med SEKOM, Vest 
kontroll og kontrollsjefen i fylkeskommunen 
som lokale arrangørar.

• 67 deltakarar frå Sogn og Fjordane og Møre og 
Romsdal.



DETTE HAR SKJEDD… 



Sunnfjord kommune

• Førde, Gaular, Naustdal og Jølster

• 1. felles kontrollutvalsmøte 24.8.18

• 2. fellesmøte 6.3.18

• Kontrollutvalsleiarane deltek i fellesnemnda 
11.4.18

– Informasjon om kontrollutvalet med meir



Stad kommune

• Selje og Eid

– Grensejustering ved at Bryggja som no ligg i 
Vågsøy vert overført til Stad.

• 1. felles kontrollutvalsmøte 6.9.17

• 2. fellesmøte15.2.18

• Kontrollutvalsleiarane møter i fellesnemnda 
12.4.

– Informasjon om kontrollutvalet med meir 



Kinn kommune

• Vågsøy og Flora

– Grensejustering ved at Bryggja i noverande Vågsøy 
vert overført til Stad kommune.

• 1. felles kontrollutvalsmøte 12.12.17

• 2. fellesmøte 13.3.18

• Kontrollutvalsleiarane møter i fellesnemnda 15.5.

– Informasjon om kontrollutvalet med meir 

• Leiarane deler på å vere observatør i 
fellesnemnda



Kinn i VG…

Kva no?

• Folkerøysting i Vågsøy juni 
2018

• Ekstra utfordringar for 
fellesnemnda, prosjektleiar 
og arbeidsgrupper

• Vi held oss til at Stortinget 
har vedteke samanslåing.



Volda kommune

• Hornindal og Volda
– Grensejustering ved at deler av Markane som no ligg i 

Hornindal vert overført til Stryn

– Fylkesgrensa vert justert slik at nye Volda høyrer til 
Møre og Romsdal.

• 1. felles kontrollutvalsmøte 19.6.17

• 2. fellesmøte 12.3.18

• Kontrollutvalsleiarane får høve til å møte i 
fellesnemnda i løpet av våren (truleg 19.4.)
– Informasjon om kontrollutvalet med meir 



Første fellesmøte

• Viktigaste føremålet var å bli kjent!
– Utvalsmedlemar

– Sekretariat

– Revisor

• Informasjon frå prosjektleiar / rådmann om 
status og planlagt framdrift
– Med høve til spørsmål og diskusjon

• Forvaltningsrevisjon og selskapskontroll ved 
sekretariata

• Vidare arbeid for kontrollutvala sin del?



Andre fellesmøte (1)

• Informasjon frå leiar i fellesnemnda / 
prosjektleiar. 

– Status i samanslåingsarbeidet pr i dag

– Prosjektplan – gjennomgang

– Prioriteringar i fellesnemnda

– Framdriftsplan vidare

• Det var høve til spørsmål og innspel under 
vegs



Andre fellesmøte (2)

• Risikoar i samanslåingsperioden ved revisor

– Risikoar i noverande kommunar fram til 2020

– Risikoar for oppstart av den nye kommunen

• Vidare opplegg?

– Opplegg for informasjon i fellesnemnda? 

– Kor mange felles kontrollutvalsmøte vidare?

– Observatør frå Kontrollutvala i fellesnemnda?



Tredje fellesmøte

• Alle konstellasjonane har nett hatt andre 
fellesmøte.

• Felles er at det blir 2 fellesmøte pr år

• Neste «møterunde» vert i november/ 
desember.



Praktiske erfaringar frå fellesmøta

• Kinn, Stad og Volda: Annakvart møte i kvar av 
dei 2 kommunane

• Sunnfjord: Møte i Førde som ligg «midt i» og 
blir senter i den nye kommunen

• Bra som «Bli-kjent-møte»

• Sunnfjord har 4 utval med kvar sine 5 
medlemar + 4 frå revisjon og sekretariat
– Det vart dermed ein annan dynamikk i dette 

møtet enn dei 3 andre som sat rundt eit møtebord



Informasjonsflyt til kontrollutvala

• Alle kontrollutvala får innkalling og møtebok 
frå fellesnemnda framlagt under skriv og 
meldingar 

• I Kinn legg dei opp til at ein frå utvalet er med 
som observatør når fellesnemnda har møte



Informasjon til fellesnemnda

• Kontrollutvala har «invitert seg» inn i 
fellesnemnda for å snakke om utvalet + 
kontroll og tilsyn generelt.

– Det er leiarane i kontrollutvala (evt andre frå 
utvalet) som har dette

– Saman med revisorane, har vi i sekretariata laga ei 
Power Point-samling som dei kan bruke



Revisor for fellesnemnda

• Kontrollutvala har gitt uttale

• Enkelt og greitt!

• Same revisor for fellesnemnda som for den 
kommunen som fører rekneskapen.

– Volda og Kinn har to revisjonsselskap involvert, 
men det har ikkje vore noko utfordringar med 
valet.



Rekneskap for fellesnemnda

• Fellesnemndene handsamar rekneskapen med 
uttale frå revisor

• Ikkje uttale frå kontrollutvala

• Vi legg dei fram som orientering i 
kontrollutvala



Utfordring..

• Innspel frå administrasjon og folkevalde om 
prosjekt som nærmar eg konsulentverksemd..

– Korleis skal ei utfordring løysast heller enn: Vert 
det løyst slik det er vedteke…

– Dette kan løysast. Men risikerer vi at 
kontrollutvalet, sekretariat og revisor blir ein 
politisk aktør..?

• Det gir også ei god mogelegheit til å setje 
kontroll og tilsyn «på dagsorden»!



Forvaltningsrevisjon i 2019…

• Korleis få til nyttige revisjonsprosjekt i dei 
kommunane som forsvinn den 31.12.19..?

– Neppe vanleg forvaltningsrevisjon etter vedteken 
prioritering i 2019…

– Arbeid med Overordna analyse vil ta mesteparten 
av revisjonsressursane i 2019

• Viktig også for KU sin «relevans» at 
revisjonsprosjekta vert oppfatta som nyttige 
også for den nye kommunen



Har vi lært noko?

• Kontrollutvalet kjem ikkje på dagsorden 
av seg sjølv!
– Kontrollutvalet må sjølv ta sin plass i arbeidet med 

ny kommune.

– Ikkje vente på sentrale avklaringar – for dei kjem 
neppe..

• Fellesnemndene og administrasjonen har vore 
svært positive når vi har teke kontakt.



Takk for meg!


